
Protokół nr 30/2017 

posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 16 lutego 2017 r. w godz. 15
30

- 16
30 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                    

1. Zdzisław Koncewicz   – przewodniczący Komisji         

2. Wojciech Pająk                   – wiceprzewodniczący                                                      

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbysław Wojciech Grajek                                                                                                                                                   

5. Sławomir Jan Szeszko                                                                              

6. Piotr Wasiukow       

                                                                
 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                     

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk       

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta           

3. Justyna Wołągiewicz  – Kierownik Referatu Urbanistyki           

4. Małgorzata Włoskowska – naczelnik Wydz. AGP      

5.  Jerzy Gałązka – naczelnik Wydz. OSGK          

6.  Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. GR         

7. Grzegorz Kochanowicz – Prezes PWiK  

8. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDIZ                                                                                          

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Koncewicz, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. Zapytał  

o uwagi do porządku posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie protokołu nr 29/2017 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 17 stycznia 2017 r. 

2. Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” w 2016 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza                        

i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg 

gminnych. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z tych przystanków. 



7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia  ścieków przez Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.  

8. Wolne wnioskii. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 29/2017 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach  w dniu 17 stycznia 2017 roku.  

                                                                                                                                                   

Zdzisław Koncewicz poinformował, że do protokołu 29/2017 posiedzenia Komisji nie 

wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół przez Komisję, został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2016 r.  

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.                      

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przekazał informację dotyczącą spotkania w najbliższym 

czasie z przedstawicielami Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach i z Polską 

Spółką  Gazowniczą na temat planów i zamierzeń inwestycyjnych tych przedsiębiorstw na 

terenie naszego miasta, żeby ta sieć się  rozwijała. Przedstawił  dane z ww. informacji                      

z realizacji programu. Przedstawił dane liczbowe dotacji na wymianę starych urządzeń 

grzewczych na nowe, na podłączenie do miejskiej sieci ciepłowniczej oraz podłączenie do sieci 

gazowej.  

 Radny S. Szeszko zapytał o poprawę jakości powietrza w naszym mieście. Czy są nowsze 

rozwiązania typu np. filtry na kominy? Co zrobić gdy  osoby opalają  węglem czy drewnem  to 

nie przyłączą się do sieci  PECu. Prezydent Cz. Renkiewicz przypomniał o dotacjach, o które 

mogą się ubiegać mieszkańcy.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja z realizacji 

programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2016 r., 

została przyjęta. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił wniosek, z którym wystąpiła radna A. Ruszewska 

dotyczący propozycji nazwy ronda „Żołnierzy Wyklętych”. Zespół do opracowywania 

propozycji nazw ulic, placów i rond, który rozpatrywał  ten wiosek, zaopiniowała                            

go pozytywnie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0  

  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  nadania nazwy rondu. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 



Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, 

A. Mickiewicza  i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

  

Prezydent Cz. Renkiewicz  przedstawił plan, który ustali warunki  zabudowy                              

i zagospodarowania terenów nadrzecznych oraz zasady odbudowy  i adaptacji na cele 

usługowo – wystawiennicze i gastronomiczne budynku po starej łaźni. Uchwalenie planu                      

w przedłożonej wersji zapewni właściwe kształtowanie i prowadzenie polityki przestrzennej               

w tej części miasta. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

 

  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie  zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki,                            

A. Mickiewicza  i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii 

dróg gminnych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

  

Prezydent Cz. Renkiewicz omówił  projekt ww. uchwały odnośnie drogi wewnętrznej 

położonej przy ul. S. Staniszewskiego w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, 

która jest drogą publiczną oraz drogi wewnętrznej położonej przy ul. Mickiewicza. Zaliczenie 

do kategorii gminnej stanowi podstawę do nadania numeracji przez Zarząd Województwa 

Podlaskiego zgodnie z ustawą o drogach publicznych oraz żeby można było ponosić na nich 

nakłady inwestycyjne.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0  

  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zaliczenia dróg 

wewnętrznych do kategorii dróg gminnych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

 

 



Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat                        

za korzystanie z tych przystanków. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

  

 Prezydent Ł. Kurzyna  projekt uchwały, w którym przedstawiony jest wykaz przystanków 

komunikacyjnych w układzie komunikacyjnym miasta oraz zmiany w systemie  autobusowej 

komunikacji miejskiej. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0  

   

  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały                              

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo 

zarządcą jest Gmina Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat 

za korzystanie z tych przystanków. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia  ścieków przez Przedsiębiorstwo 

Wodociągów  i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

  

 Prezes G. Kochanowicz przedstawił i zreferował wniosek dotyczący taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w  wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przez PWiK                          

w Suwałkach, które mają obowiązywać od 1 kwietnia br. Nie zostaną podniesione opłaty za 

wodę, wzrosną opłaty  za ścieki bytowe jak i przemysłowe tj. komunalne. Zostaną zmniejszone  

opłaty za ścieki opadowe i roztopowe, spowodowane jest to zwiększeniem liczby odbiorców tj. 

terenów utwardzonych, od których odprowadzane są te ścieki. Zawarcie umów z mieszkańcami 

domków jednorodzinnych podłączonych do kanalizacji deszczowej. Omówił zadania i cel 

oddanej do eksploatacji suszarni osadów, która to spełnia swoją rolę i pozwala na wiele 

sposobów zagospodarowania  osadów. Mogą być one wykorzystywane rolniczo, mogą być 

współspalane, możne je przetwarzać na nawóz organiczny. Spółka obecnie prowadzi prace 

badawcze, a z chwilą uzyskania certyfikatu na produkcję nawozu, będzie mogła go sprzedawać, 

co w pewnym stopniu zmniejszy koszty eksploatacji suszarni.  Przedstawił  wydatki na 

inwestycje w sieci wodociągowe i kanalizacyjne w mieście. Realizacja kolejnych inwestycji 

wodociągowo – kanalizacyjnych przyczyniać się będzie do wzrostu kosztów zarówno 

eksploatacyjnych, jak i takich jak amortyzacja, podatek od nieruchomości, podatek akcyzowy, 

opłaty za zajęcie pasa drogowego, opłaty skarbowe, opłaty za środowisko.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz podsumował wypowiedź Prezesa G. Kochanowicza i tak: 

cena wody jest stała - nie wzrasta, cena przyjęcia wód opadowych i roztopowych maleje                     



o 15 gr za 1 m
3
, cena ścieków zarasta o 9,64 gr.  dla gospodarstw domowych i wzrasta 9,66 dla 

przemysłu.  Nastąpi wzrost wynagrodzeń dla pracowników około 4 %.          

 Radny T. Czerwiecki zabrał głos z punktu widzenia odbiorcy – mieszkaniec spółdzielni 

mieszkaniowej. W ciągu dwóch lat dla mieszkańca  opłaty wody i ścieków wzrosły o 10 % . Jest 

to ponad 40 zł. dodatkowo w ciągu roku na mieszkanie.  

 Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, iż wzrosły koszty amortyzacji, paliwa LPG. 

Radny T. Czerwiecki wspomniał, iż będzie wnioskował na sesji o wprowadzenie 

uchwały o wody opadowe.  

Prezydent Ł. Kurzyna podsumował dyskusję i przedstawił Miasto Suwałki w rankingu 

miast Suwałki zajmują 4  miejsce pod względem  najtańszej usługi za wodę i ścieki wśród miast 

powyżej 50 tys. mieszkańców. Pokazuje to, że nasza  spółka  prowadzi racjonalną gospodarkę                

i ceny nie są wygórowane. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  4 radnych 

przeciw                                          –  1 radny 

wstrzymało się od głosu                –  1 radny 

   

  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków przez Przedsiębiorstwo 

Wodociągów   i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Wolne wnioski.          

 

  Radny T. Czerwiecki poruszył kwestię dotyczącą wywozu śmieci. Zwrócił się z prośbą 

żeby się zastanowić nad zmianą systemu opłat za śmieci.   

  Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, iż jest  ustawa regulująca system opłat za śmieci                   

i jest zastosowana w naszym mieście.  

  Prezydent Cz. Renkiewicz zadeklarował, iż zostanie przygotowana taka informacja 

podsumowująca rok na temat opłat za śmieci i wywozu śmieci. 

 

     

                               Przewodniczący 

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

Zdzisław Koncewicz 

         Protokół sporządziła: 

           Elżbieta Polańska 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


